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     Vážení spoluobčané,                                                                                                           

hlavním tématem předešlého období byly určitě povodně, které na začátku června zasáhly část naší republiky. 
I když i zde u nás v Jarcové máme zkušenosti s velkou vodou, při záběrech z postižených oblastí člověk stále 
kroutí hlavou, co vše příroda dokáže a jakou má nad námi moc. O to silnější by měla být lidská solidarita, 
která postiženým dává sílu se s takovouto událostí lépe 
a rychleji vyrovnat. Proto jsme ani na chvilku nezaváhali 
a nabídli pomocnou ruku. Byli to jak naši dobrovolní 
hasiči, kteří byli v pohotovosti a čekali na příkaz výjezdu 
od operačního důstojníka, tak zastupitelé, kteří operativně 
souhlasili s vyčleněním finanční částky z obecního rozpočtu 
na nákup potřebného materiálu. Spojili jsme se s občanským 
sdružením ADRA, poskytující humanitární a sociální pomoc, 
a na jeho doporučení jsme se spojili s jednou z postižených 
obcí – konkrétně s obcí Tuhaň na Mělnicku.  Aby naše pomoc 
měla určitou váhu a objem, obrátili jsme se pomocí rozhlasu 
i na vás, spoluobčany, s žádostí o příspěvek pro tuto obec. 
Dále jsme oslovili jednotlivé obce našeho Mikroregionu 
Valašskomeziříčsko-Kelečsko a s jejich souhlasem se z tohoto 
společného rozpočtu uvolnila další finanční částka. Větší 
část z takto shromážděných peněz čítajících skoro 50 tis. Kč 
byla ve formě zakoupeného nářadí, úklidových a čistících 
prostředků a částečně hotovosti osobně přivezena hned 
v pátek 7.6.2013 obyvatelům obce Tuhaň. Protože naši hasiči 
nebyli nakonec do terénu povoláni, rozhodli jsme se zbylou 
část peněz poslat přímo na účet obci Budiměřice, která 
o pomoc taktéž požádala. Tímto bych chtěl ještě jednou vám 
všem, kteří jste přispěli  jakoukoliv formou, osobně velice 
poděkovat a vyřídit z obou zmíněných obcí VELIKÉ DÍKY. 
Poděkování patří i firmě TĚSMAT z Val. Meziříčí, která nám 
na nákup materiálu poskytla maximální slevy a sama přibalila další věci za symbolickou jednu korunu.  

                                                                    Ivo Veselý (starosta obce)



Volejbalový turnaj 8.6.2013 v Jarcové                                                                                  

Dne 8.6.2013 proběhl na kurtech v Jarcové tradiční turnaj smíšených amatérských družstev ve volejbale.  Turnaje 
v Jarcové pořádá již od roku 2007 oddíl volejbalu TJ Sokol Jarcová. Tohoto jarního turnaje se zúčastnilo celkem 
10 smíšených družstev (podmínkou byla účast min. 2 osob něžného pohlaví v týmu), z toho byla 2 družstva 
domácích hráčů. Po bojích ve dvou skupinách postoupily  družstva umístěná na prvních dvou místech z každé 
skupiny do dalších semifinálových a následně finálových bojů. Po celodenním úsilí se   domácí družstvo 
z Pozavody (foto Jarcová 1) umístilo na krásném 4. místě, dalšímu domácímu týmu (foto Jarcová 2 –Valaši) 
se povedlo zvítězit a získat putovní pohár. Morální vítězství však patří všem hráčům za předvedené výkony. 
Na řádný průběh všech soubojů dozírali rozhodčí z řad členů oddílů. Už teď se těšíme na další podzimní 
souboje.

Tenisový turnaj žáků 1.7.2013

Výsledky:
1.  Jakub Valoušek
2.  Martin Plesník
3.  Daniel Černoch
4.  Martin Bajzík
5.  Adam Škrobák 

Trenéři:  
Milan Valoušek, Ivo Bajzík

Družstvo Jarcová 1. Družstvo Jarcová 2 - Valaši. 



   Jarčovští olympionici                      

Ve dnech 23. - 28. 6. 2013 se v celkem 
v pěti městech Zlínského kraje 
konaly Hry VI. letní olympiády 
dětí a mládeže České republiky, 
za účasti více než 2000 sportovců v 18 
disciplínách.  Za Zlínský kraj se těchto 
her zúčastnili tři jarčovští sportovci 
- Jan Kostelný ve sportovní střelbě, 
Tereza Tvarůžková a David Bártek 
v cyklistice. V silné konkurenci se 
naši mládežníci neztratili a bojovali 
ze všech sil. Jan Kostelný po základní 
části v disciplíně vzduchová pistole 
na 40 ran postoupil do finále 
z prvního místa, ve kterém po velmi 
dobrém výkonu získal zlatou 
medaili. Tereza Tvarůžková a David 
Bártek  po technických problémech 
s koly sice na cenné kovy nedosáhli, 
ale bojovali s náročnou tratí a jejich 
výkon si zaslouží uznání a pochvalu.

   Bajkeři z Jarcové                              

Ve Valašském Meziříčí působí již  třetím rokem sportovní oddíl VRV TEAM zaměřený na cyklistiku, respektive 
horské kola – MTB. Děti z Jarcové, dnes již v kategorii kadeti, Tereza Tvarůžková a David Bártek patří mezi 
nejúspěšnější reprezentanty tohoto oddílu. Oba se v červnu 2013 zúčastnili 6. letních olympijských her dětí 
a mládeže, kde v celorepublikové konkurenci obsadili shodně 7. místo v disciplině XCE – eliminátor – sprinty. 
V terénu na tratích cross country  se umístila Terka na 10. a David na 13. místě.  
Dalším sportovním podnikem, kterého se mladí cyklisti zúčastňují je Valašský pohár, je to  seriál čtyř závodů, 
kde v závěrečném závodě 5.7.2013 v Semetíně  získala Terka i David zlatou medaili a v celkovém hodnocení  
obhájila Terka 1. místo a David. 2.

Vrcholem každé sportovní sezóny je mistrovství České republiky, a tak 
je tomu i v soutěžích horských kol. MČR se uskutečnilo 19.-21.7.2013 
v Bedřichově v Jizerských horách. Krásné počasí, výborná, i když náročná  
trať s atraktivními technickými pasážemi,  i účast našich nejlepších 
bajkerů, včetně olympijského vítěze Jaroslava  Kulhavého, vytvořily  
skvělou sportovní atmosféru jak závodníkům, tak divákům. Naši rodáci   šli  
do sobotního závodu sprintů  s plným nasazením a Terezka si vybojovala 
titul vicemistryně republiky (2. místo) a David dojel na krásném 8. místě. 
V závodě cross country  skončila Terezka na pěkném 5. místě a David 
ve velmi silné konkurenci na místě 17. Mistrovství v Bedřichově  bylo pro 
závodníky i jejich doprovod velkým sportovním zážitkem, na který budou 
dlouho vzpomínat.
Oddíl VRV Team  trénují obětaví 
rodiče, kteří jsou sportovci tělem 
i duší a není jim lhostejné, jak jejich 
děti tráví volný čas.  Absolvovali 
školení trenérů i trenérské zkoušky 

a stále sledují nové trendy ve způsobu vedení tréninků, relaxace i  
technického  vybavení  potřebné k tomuto sportu .Patří jim velký dík 
za to, že se ve svém osobním  volném čase věnují dětem a rozvíjí u nich 
lásku ke sportu,  cílevědomost, vytrvalost i zásady soutěžení fair play. 
Jedním  z trenérů je i  Jarcovjan pan Jaroslav Tvarůžek, který má lví 
podíl na úspěších  svých svěřenců. 

Děkujeme tímto Terezce a Jaroslavu Tvarůžkovým a Davidu Bártkovi 
za reprezentaci naší obce a dávají tak osobní příklad všem dětem 
i dospělým. 

Jan Kostelný 

David Bártek 

Tereza Tvarůžková



   DĚTSKÝ TÁBOR                       

V letošním roce jsme se rozhodli vyzkoušet pro nás novou 
mimosoutěžní činnost a to dětský tábor. Jelikož s tímto 
nemáme žádné zkušenosti, a chtěli bychom to změnit, byla 
pro nás nabídka našich kolegů z Hovězí, kteří nám navrhli 
přidat se k nim na jejich tábor. Slovo dalo slovo a v pondělí 
8.Července v 10 hodin ráno jsme vyrazili do Karolínky 
na horskou chatu Karolinka Bzové, kde se celý tábor odehrával. 
Kromě nás a Hovězí se tábora zúčastnili i děti z Francovy Lhoty. 
Na začátku proběhlo rozdělení do pokojů a do družstev. Každé 
družstvo mělo svůj název a přidělenou barvu, podle které jsme 
věděli, kam jednotlivé děti zařadit. Cílem každého družstva 
bylo nasbírat během disciplín co nejvíce bodů a v závěru 
tábora získat zlatou medaili. Každé ráno začínalo v 7 hodin 
rozcvičkou, snídaní a nástupem, po kterém se odehrávaly 
dopolední disciplíny. Následoval oběd, poobědová přestávka 
a další disciplíny, které pokračovaly až do večera. V 18 hodin 
byla večeře a večerní program. Ve 22 hodin byla večerka. 
Takto to zhruba probíhalo celý týden. Disciplíny byly všeho 
druhu. Od požárního sportu, přes naučné hry až po praktické 
dovednosti. V prostorách chaty byl i bazén, který byl bohužel 
vypuštěný, a společnými silami jsme ho napouštěli už v úterý. 
Do neděle se ohřát nestihl, což byla pro všechny velká škoda. 
Počasí nám celkem přálo. Až na dva propršené dny bylo 
krásně slunečno. Snídaně, obědy, večeře a svačinky zajišťoval 
kolektiv několika šikovných kuchařek, které nám celý týden 
dobře vařily a zajišťovaly pitný režim. Největší úspěch ze 
všech aktivit měla tzv. stezka odvahy, kterou jsme si nechali 
na poslední den, na sobotní noc. My vedoucí jsme připravili 
stezku, kde za každým křovím byl jeden z nás a měl za úkol 
strašit. Trasa byla osvícena jen kahánky a děti šly lesem buď 
samostatně, nebo ve dvojicích. Většina zúčastněných byla 
strachy bez sebe už při opuštění chaty, protože kromě ohniště 
a kahánků nebylo vidět vůbec nic a navíc byla 1 hodina v noci. 
Myslíme si, že tento tábor měl velký úspěch. Pokud bude 
zájem, tak se příští rok zúčastníme znovu.
Fotografie nejen z tábora naleznete na www.hasicijarcova.
rajce.idnes.cz

Vedoucí mládeže SDH Jarcová.



Hasičky z Jarcové 2. vicemistryně České republiky                  

Když jsme v loňském roce poprvé okusili atmosféru mistrovství republiky, v každém určitě zahlodala myšlenka 
že by se tam ještě někdy chtěl podívat jako aktivní účastník. Sezona vystřídala sezonu a sestavili jsme družstvo 
z pěti našich kmenových a třech půjčených, protože jich víc nemáme. Přesto že moc času na sladění se 
a trénování nebylo, museli jsme se s tím nějak poprat.  
Hned po postupu z krajského kola v Otrokovicích na mistrovství republiky začaly přípravy na tuto v historii 
v pořadí druhou účast dorostenek na „republice“. Zajistit ubytování, stravování, spočítat fandící doprovod, 
vymyslet jak cestovat. Naštěstí jsme již mohli využít služeb nového zásahového vozidla Ford Tranzit, které se 
stihlo vyrobit a vybavit pár dní před odjezdem. Ve čtvrtek jsme tedy nabalili, v pátek ráno pro jistotu všechno 
překontrolovali a po obědě se vydali směr Jablonec nad Nisou starou a novou dodávkou a jedním osobním 
autem. Cesta probíhala bez komplikací. Navečer jsme dorazili do penzionu Hráděček v Liberci, kde jsme měli 
společně s Miloticemi a Malhoticemi ubytování. Fanoušci se nám starali o dobrou náladu, aby holky zahnaly 
předstartovní nervozitu. 

V sobotu ráno jsme měli prezentaci až o půl jedenácté, takže jsme ráno nemuseli spěchat. Pak už začal kolotoč 
dvoudenního soutěžního klání. Kontrola veškerého soutěžního materiálu, zda odpovídá směrnicím, kontrola 
průkazek, občanek, označení vedoucích a po obědě hurá na slavnostní nástup. Samozřejmě se na  nástup 
nemohlo jít bez válečného pomalování obličejů obecními barvami. Po  nástupu končila sranda a každý se 
začal soustředit na svůj výkon v  první disciplíně běh na 100 metrů překážek. Tady jsme běželi na hranicích 
svých možností a v součtu časů, který byl téměř jako vloni to bylo po prvním dnu šesté místo. 

Soustředěný strojník. To se nám to pózuje, když známe výsledek.



Druhý den nás čekala napřed štafeta. Ta první se vůbec nepovedla, čas byl na chvostu startovního pole. Druhá 
vyšla o poznání lépe a bylo z toho sedmé místo. Testy z požární ochrany naštěstí bez chyby a zde první místo. Jako 
vždy rozhoduje požární útok. Ten je velká sázka do loterie. Každý má jen jeden pokus a jakákoliv chybička se už 
nedá napravit. Nám oproti loňsku vyšel téměř bezchybně a tento pokus nás vykopnul na první hasičskou medaili 
v celkovém pořadí z mistrovství České republiky pro naše barvy. 
Pochopitelně radost byla obrovská, slzy štěstí nemohly chybět. Byl to moc hezký pocit vidět naše dresy na stupních 
vítězů. Třetí místo v této republice, kde hasičský sport zažívá strmý vzestup a časy se zlepšují každý rok je skvělý 
úspěch a každému kdo se jakkoliv podílel patří velký dík za zviditelnění obce i našeho sboru. 

Záměrně jsem zde neuvedl žádné jméno těch co medaili vybojovali. Medaile dostalo na krk osm soutěžících 
a dva na této soutěži vedoucí. Ale zdaleka nejsou jediní, kterým ta medaile patří. Nechci z toho dělat děkovačku 
jako při předávání filmových Oscarů, ale bez lidí a subjektů, kteří se podílejí nebo podíleli na už devítileté 
systematické práci s mládeží by se to nikdy nepodařilo. Vedoucím mládeže, obci, sponzorům, holkám již 
odrostlým z této kategorie, které nebyly o nic horší, jen to sportovní štěstí přišlo až letos, a spoustě dalších 
kteří nám kdy vyšli vstříc.           za SDH Jaroslav Šula

Za 32 vteřin bude rozhodnuto. Bez komentáře.

Hurá jsem v cíli. Náš nejmladší fanoušek.

Naši fanoušci. Obličej v obecních barvách.



Nový zásahový vůz                       

Letos má náš Sbor dobrovolných hasičů 105 let od svého založení. Přesto, že žádné oslavy nepořádáme, jeden 
dárek jsme si částečně nadělili a částečně nám byl nadělen. Požádali jsme Zlínský kraj o dotaci na pořízení 
zásahového vozidla. Dostali jsme dvěstě tisíc a stáli před otázkou zda jít opět do ojetiny, nebo se pokusit 
sehnat peníze a poprvé v historii sboru pořídit nový vůz. Rozhodli jsme se pro druhou variantu. Vyšla nám 
vstříc obec, kdy zastupitelstvo schválilo částku třista tisíc. Zbylých dvěstěpadesát tisíc si hasiči sehnali sami. 
Naštěstí jme měli něco naspořeno, podařilo se utáhnout opasky v těch položkách, aby nebyla omezena činnost 
jednotky a abychom nemuseli ochudit naši soutěžní činnost a hlavně práci s mládeží. Navíc nám jako vždy 
vyšli vstříc naši tradiční sponzoři firmy Gavenda a Bystroň, čímž nám v podstatě zachránili soutěžní sezonu 
a patří jim za to velký dík. V týdnu před mistrovstvím republiky jsme převzali od prodejce námi vybraný vůz 
Ford Tranzit, který nám bude jistě dobře sloužit a nahradí dnes již vyřazenou třicet let starou Avii a žlutý Fiat 
Ducato, který neodpovídal předpisům Hasičského záchranného sboru. Bohužel první ostrý výjezd na sebe 
nenechal dlouho čekat a v pondělí 5. srpna nad ránem část jednotky vyjížděla pomoct na pátrací akci se 
šťastným koncem po pohřešovaném osmiletém chlapci, který se ztratil v noční bouřce v Rajnochovicích. 

Soutěž o zlatý pohár hejtmana Zlínského kraje.                   

Dne 14. září 2013 se na hřišti v Jarcové uskuteční prestižní hasičská soutěž „ O zlatý pohár hejtmana Zlínského 
kraje“.  Díky našim sportovním úspěchům napříč věkovými kategoriemi a díky vybavenosti našeho sportovního 
areálu nám bylo přiděleno pořadatelství soutěže v požárním útoku, kde se utká 18 nejlepších družstev mužů 
Zlínského kraje a stejný počet družstev žen ve dvou kolech. O pořadatelství této soutěže je velký zájem a o to 
víc těší že jsme letos byli vybráni my. Soutěž zastřešuje a pravidelně se jí zúčastňuje hejtman Zlínského kraje 
MVDr. Stanislav Mišák a ředitelka Hasičského záchranného sboru Zlínského kraje plk. Jarmila Čičmancová. 
Rádi bychom Vás pozvali ke sledování soutěže, protože vidět ty nejlepší ze Zlínského kraje se nepoštěstí každý 
den. Soutěž bude probíhat celou soboru od 8.30. Bohaté občerstvení pochopitelně zajištěno.



   Letní provoz divadelního spolku Nová Snaha                      

Čas běží a divadelníci letos vůbec nezahálí. Stihli toho mimo hlavní sezónu opravdu hodně. Proběhla registrace 
na občanské sdružení, vybrala se nová hra, jednu sobotu se ochotníci pustili do vyklízení půdy „kulturáku“, 
a také stačili domluvit hostování jednoho jihomoravského divadla na podzim v Jarcové.
Ale pěkně popořádku. Z našeho divadla se konečně stal oficiální spolek. Registrace znamená přístup 
k neomezenému počtu her, a také trochu profesionálnější provoz. Při výběru hry se kladl důraz na hru, která 
se co nejméně bude podobat těm minulým. Jestli byl výběr úspěšný, divák již posoudí v obvyklém březnovém 
termínu sám. Letos ovšem čekání nebude tak dlouhé, protože v listopadu se chystají reprízy úspěšné poslední 
hry Společný byt.
Vzhledem k narůstajícímu počtu rekvizit, kulis a kostýmů bylo nutné najít nějaké nové prostory. Při úklidu 
půdy se, mimo jiné, našlo spousty kulis a rekvizit z dob minulých, z nichž mnohé ještě dobře poslouží 
i současným divadelníkům.
Poslední perličkou z divadelního světa by mělo být představení Buchlovského divadla, které k nám do Jarcové 
přijede představit jednu ze svých her pravděpodobně v říjnu. 
Nezbývá než se těšit na letos zvláště bohatou divadelní sezónu.

   VŠE PRO NAŠE NEJMENŠÍ ANEB REKONSTRUKCE MATEŘSKÉ ŠKOLY              

Ke hrám a relaxaci slouží 
našim dětem pouze 
jedna velká místnost. Až 
dosud se tato místnost 
neměla čím pochlubit. 
Děti sice měly dostatečný 
sortiment hraček, avšak 
třída už mnoho let nebyla 
vymalována, také nábytek 
byl starý a oprýskaný, 
o prošoupaném koberci 
ani nemluvě. Děti spaly 
na starých matracích pod 
hygienicky zcela nevy- 
hovujícími přikrývkami.
Proto už v loňském roce 
jsme museli stanovit 
priority celé školy. Nejprve 
byly  zrekonstruovány 
třídy ZŠ. Nyní jsme 
se rozhodli zpříjem-
nit prostředí i našim 
nejmenším „školkáčkům”. 
Vždyť zde tráví většinu 
času a je to vlastně 
jejich jakési “pracovní prostředí”. Již vloni byla zakoupena nová stohovací lehátka, antialergické přikrývky 
a povlečení. A v letošním roce jsme přikročili k dalšímu kroku a to k rekonstrukci celé třídy MŠ.  Třída byla 
vymalována, na podlahu položen nový koberec a linoleum. Starý nábytek byl  nahrazen novým  a moderním. 
Relaxační koutek je doplněn malou rohovou sedačkou. Nezapomněli jsme ani na oblíbené hrací prvky dětí - 
skluzavku a prolézačku. Pro naše  předškoláky byly zakoupeny větší stolečky, aby si “ při práci” nemuseli tolik 
ohýbat záda. Postupně dle finančních možností  a sponzorských darů budou obnovovány a dokupovány  nové 
hry a hračky.
Také paní učitelky  zde budou mít své zázemí, aby se jim s dětmi dobře pracovalo.
Touto cestou bychom chtěli poděkovat jednak obecnímu úřadu za jejich finanční podporu a jednak sponzorům 
(DEZA, a.s. a MUDr. Jaromír Čech), kteří také významnou měrou přispěli k celé rekonstrukci. 
Věříme, že se naše “nová třída” MŠ bude líbit a děti zde budou spokojené. A kdo se budete chtít přijít podívat, 
jste srdečně vítáni 2. září, tedy první školní den v novém roce.  Těšíme se na Vás!

Mgr. Eva Nezvalová
ředitelka školy



Svatojánské ohně                       

Pomalu se stává hezkou tradicí, že si lidé každoročně v době letního slunovratu udělají výlet na kopec Krplov 
nad Jarcovou, aby zapálili svatojánskou vatru, něco popili, opekli a potěšili se krásným výhledem na okolí. 
I letos tomu nebylo jinak a navíc k překvapení všech k tomu zahrála i cimbálovka. Ti, kteří pravidelně navštěvují 
tuto akci dobře vědí, že stojí za to vystoupat na kopec, nechat všechny problémy dole a ještě si k tomu zazpívat 
s dobrým pitím v ruce a špekáčkem v břichu. Tak zase příští rok na Svatého Jana na Krplově!
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    Pečovatelská služba Diakonie ČCE – středisko ve Valašském Meziříčí              

Služba pomáhá seniorům a dospělým lidem se zdravotním postižením, aby mohli žít ve svém domácím 
prostředí. Zajišťuje následující úkony: pomoc při oblékání, pohybu po bytě či domě, ranní a večerní hygienu, 
koupele, pomoc při použití toalety, úklidy, nákupy, dovoz obědů, přípravu jídla, doprovody k lékařům 
a na úřady, poradenství.
Kontakt: Bc. Zbyněk Prný: 730 190 780, pecovatelska@diakonievm.cz, www.diakonievm.cz

Oznámení                         
Pokud někomu dosloužila popelnice a potřebuje novou, stačí, když zavolá na obecní úřad 571/631010 a nahlásí 
jméno, číslo popisné, telefonní kontakt a sdělí, zda chce plechovou či plastovou na kolečkách. Starou 
popelnici nechte před domem a Technické služby vám ji zdarma vymění. Jen připomínám, že popelnice máte 
od Technických služeb v pronájmu a obec za ně měsíčně platí.

Připomínáme, že poplatky za svoz komunálního odpadu (450,- Kč/osoba a 450,- Kč/chata), ze psa (200,- Kč, 
samota 100,- Kč), za kabelovou TV (1000,- Kč) měly být uhrazeny do konce měsíce března. Poplatky můžete 
uhradit v hotovosti na obecním úřadu v úředních dnech (Po, St  9:00 – 12:00, 14:00 – 17:00) nebo převodem 
na účet číslo 5924851/0100. Do zprávy pro příjemce uveďte jméno, číslo popisné a druh poplatku.

Co se přenáší z generace na generaci o Jarcovské guli                 

•  To jsem ještě ani nechodil do školy, seděl jsem doma na dvorku a ptal se mojí stařenky, jak je možné, 
že nad Jarcovů na kopci je ten veliký kameň. Stařenka si sedla na židlu a pravila: Poslůchaj dobře. Kdysi 
dávno, bylo tak čtrnáct dní před hodama, přišel do dědiny chasník, že kdy bude ta hodová muzika. Chtěl 
se poohlédnout po nějakéj nevěstě, že dělá v kovárni u pana Martínka Na nové.Tehdy bylo v Jarcové z čeho 
vybírat. U Konvičných Lidka, Marie, Růženka, Drahuška, Anežka, Bohuška. U Sladovníků Vlasta, Jarka, 
Blaženka, Drahuška, Lidka. A to byly ještě další nápadnice, třeba u Koňařů, Bártků atd. Ale ogaři sa domluvili, 
že zadarmo žádnů cérku nedajů. A že ogarů bylo. U Konvičných Franta, Josef, Laďa, Ludva, Staňa, Zdenek, 
u Bačů Olin, Mirek, Franta, Josef, Lojza a spousta dalších. Domluvili se, pokud chce někdo nevěstu u Jarcovej, 
musí do šesti do rána, přehradit Bečvu. 
•  Na hody totiž mohla dědina lovit ryby ve svém revíru, který byl od křivského potoka až po splav Na nové. Bylo 
třeba „u křivských hatí“ , dnes u hřiště přehradit Bečvu, aby se mohlo lovit do čeřenů. Tak chasník souhlasil, že 
bečvu přehradí při hodovej muzice do šesti do rána. Podmínka byla, že musí být se stavbou hotový, než kohout 
zakokrhá.Tak chasník stavěl, už byl skoro hotový, chyběl nu snad jeden kameň, tak sa vydal do medůvky. Už 
ho valil, už byl pod Brňovem, ale kohout zakokrhal. Ogaři totiž přemluvili tetku Šrámkovů, ta zdvihla doma 
v kurníku kohůta a ten zakokrhal. Do chasníka vjela taková zlost, že hodil kameň až na to místo, kde je dnes 
Jarcovská gula. Ogaři milého chasníka chytli, kdosi mu strčil do rukávů přes záda mandlovní kůl, kopli ho 
do zadku, až mu klobůk spadl. 
A jak klobůk spadl, objevily sa 
na hlavě rohy čertovské. Šak sů 
aj na tem kameni čertí kopyta 
vyražené, běžte sa tam podívat.
•  Toto všecko mě řekla moja 
sta-řenka, Františka Vlčková 
a jí to řekla její stařenka a té zas 
její stařenka……….. Nevím, jestli 
sem si to všecko zapamatoval 
dobře, tak sa za nepřesnosti 
a neúplnosti omlůvám.
•  Jako důkaz, že sa Bečva 
skutečně slovovala do čeřenů 
je fotka ze starých lávek ze 
třicátých roků minulého 
století. Vlevo dole je Jaroslav 
Vlček, zvaný baron.

Nalim


